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Protokół Nr 5/2024 
z posiedzenia Komisji Edukacji Publicznej 

w dniu 23 września 2024 r. 

1. OTWARCIE OBRAD I STWIERDZENIE QUORUM 

Posiedzenie Komisji Edukacji Publicznej otworzył Przewodniczący Komisji, Bartłomiej 
Szwed. Podczas posiedzenia obecni byli Członkowie Komisji Edukacji Publicznej zgodnie 
z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1. Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli : 

− Elżbieta Burtan – Starosta Krakowski, 

− Wojciech Pogan – Wicestarosta, 

− Edyta Jaśnikowska – Skarbnik Powiatu, 

− Beata Kwatera - Dyrektor Wydziału Edukacji, 

− Patrycja Kozera-Mikuła – Dyrektor Specjalistycznej Poradni Psychologiczno-
Pedagogicznej Powiatu Krakowskiego, 

− Joanna Malinowska – Wicedyrektor Specjalistycznej Poradni Psychologiczno-
Pedagogicznej Powiatu Krakowskiego. 

2. ZAPOZNANIE Z PORZĄDKIEM OBRAD 

Przewodniczący Komisji, Bartłomiej Szwed przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

2. Zapoznanie z porządkiem obrad 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniego posiedzenia 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu i zmiany Uchwały 
Budżetowej Powiatu Krakowskiego na rok 2024. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Krakowskiego na lata 2024 – 2030 przyjętej Uchwałą Nr 
LX/609/2023 Rady Powiatu w Krakowie z dnia 27 grudnia 2023 r. 

6. Omówienie potrzeb i sposoby rozwiązywania problemów psychologiczno-
pedagogicznych w szkołach 

7. Sprawy bieżące 

8. Zamknięcie obrad 
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3. PRZYJĘCIE PROTOKOŁU POPRZEDNIEGO POSIEDZENIA 

Nie było uwag, ani wniosków do protokołu poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Komisja jednogłośnie – 5 głosami za – przyjęła protokół poprzedniego posiedzenia 
Komisji. 

4. ZAOPINIOWANIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIANY BUDŻETU I ZMIANY UCHWAŁY 

BUDŻETOWEJ POWIATU KRAKOWSKIEGO NA ROK 2024 

Projekt uchwały omówiła Edyta Jaśnikowska.  

Bartłomiej Szwed pytał, czy Gmina Skawina rozliczyła się ze wszystkich zobowiązań 
wobec powiatu krakowskiego. 

Edyta Jaśnikowska odpowiedziała, że jeszcze zostały odsetki, w kwocie około 35 tyś zł.  

Elżbieta Burtan powiedziała, że sprawa odsetek a zostanie oddana do sądu. 

Arkadiusz Wrzoszczyk pytał, czy oddanie sprawy do sądu jest po stronie Powiatu. 

Wojciech Pogan odpowiedział, że tak. 

Komisja jednogłośnie – 5 głosami za – pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 

5. ZAOPNIOWANIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIANY WIELOLETNIEJ PROGNOZY 

FINANSOWEJ POWIATU KRAKOWSKIEGO NA LATA 2024 – 2030 PRZYJĘTEJ UCHWAŁĄ 

NR LX/609/2023 RADY POWIATU W KRAKOWIE Z DNIA 27 GRUDNIA 2023 R. 

Projekt uchwały omówiła Edyta Jaśnikowska. 

Katarzyna Stadnik pytała o zmianę systemu ogrzewania w ZSRCKU w Czernichowie. 

Wojciech Pogan odpowiedział, że konieczna będzie wymiana pieców. To zadanie jest 
utrudnione ze względu na to, że są to budynki zabytkowe o dużej powierzchni.  

Arkadiusz Wrzoszczyk pytał, czy będzie wymieniany sam piec czy również całą powiązana 
z nim infrastruktura. 

Wojciech Pogan odpowiedział, że trzeba będzie wymienić całą infrastrukturę. 

Rozmawiano o możliwościach otrzymania dofinansowań na wymianę pieców w ZSRCKU 
w Czernichowie. 

Komisja jednogłośnie – 5 głosami za – pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
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Elżbieta Burtan przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
dla Powiatu Kłodzkiego na usuwanie skutków powodzi. 

Komisja jednogłośnie – 5 głosami za - poparła inicjatywę udzielenia pomocy  Powiatowi 
Kłodzkiemuo. 

6. OMÓWIENIE POTRZEB I SPOSOBY ROZWIĄZYWANIA PROBLEMÓW PSYCHOLOGICZNO-
PEDAGOGICZNYCH W SZKOŁACH 

Beata Kwatera omówiła kwestię pomocy psychologiczno-pedagogicznej w powiecie 
krakowskim. Mówiła o braku wakatów w poradniach oraz o ilości wydanych 
i realizowanych opinii w ramach pomocy psychologiczno-pedagogicznej. 

Agnieszka Pyla pytała, w której ze szkół powiatu krakowskiego wydano najwięcej opinii. 

Beata Kwatera odpowiedziała, że najwięcej opinii wydano w Zespole Szkół 
Ponadpodstawowych w Krzeszowicach i w Zespole Szkół Rolniczego Centrum 
Kształcenia Ustawicznego w Czernichowie. 

Beata Kwatera mówiła o zajęciach realizowanych w ramach pomocy psychologiczno-
pedagogicznej. 

Wojciech Pogan mówił, że istnieje bardzo duży problem związany ze stanem 
psychicznym dzieci. Powiedział o formach przeciwdziałania problemom psychologiczno-
pedagogicznym. Zwrócił uwagę na istotną rolę w rozwiązywaniu tych problemów poprzez 
spotkania z rodzicami oraz centralne dofinansowanie psychologii i psychiatrii dziecięcej. 

Dyskutowano o przeciwdziałaniu w rozwiązywaniu problemów psychologiczno-
pedagogicznych. 

Bartłomiej Szwed powiedział, że warto byłoby poruszyć na naradach dyrektorów szkół 
temat zakazu używania przez dzieci wszelkich urządzeń elektronicznych gdy przebywają 
w szkołach. 

Adam Ślusarczyk powiedział, że warto byłoby przeprowadzić diagnozę zmian jakie 
powinny zostać wprowadzone w szkołach. 

Bartłomiej Szwed stwierdził, że problemem jest również brak umiejętności przez osoby 
kierujące placówkami czytania, interpretacji dokumentów jeśli chodzi o orzeczenia 
o potrzebie kształcenia specjalnego czy opinii. Powinno zwiększać się świadomość. 

Joanna Malinowska powiedziała, że w poradni psychologiczno-pedagogicznej 
prowadzone są spotkania konsultacyjne dla dyrektorów szkół, specjalistów i dla 
nauczycieli, którzy zmagają się z różnego rodzaju problemami. Na tego typu spotkania 
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z placówek powiatu krakowskiego bardzo rzadko zgłaszają się chętne osoby. 

Bartłomiej Szwed zaapelował o zobligowanie nauczycieli do brania cyklicznie udziału w 
takich szkoleniach. 

Patrycja Kozera-Mikuła mówiła o podziale opieki sprawowanej nad gminami. Każda 
z gmin posiada opiekuna, logopedę, pedagoga, psychologa należy tylko zachęcić do 
korzystania z ich pomocy. 

Bartłomiej Szwed zaznaczył, że proces wydawania dokumentów związanych z opiniami 
jest coraz dłuższy. 

Dyskutowano o rozporządzeniu Ministra Edukacji Narodowej z dnia 9 sierpnia 2017 r. 
w sprawie zasad organizacji i udzielania pomocy psychologiczno-pedagogicznej 
w publicznych przedszkolach, szkołach i placówkach. 

Bartłomiej Szwed stwierdził, że dyrektorzy nie chcą mierzyć się z pomocą 
psychologiczno-pedagogiczną, a jest to teraz przenoszone na pedagogów specjalnych.   

Patrycja Kozera-Mikuła powiedziała, że zapewne tak ale z zasobami kadrowymi różnie 
bywa. Często jest tak, że psycholog ma kilka godzin przydzielonych na kilka szkół. Zależy 
to od szkoły i jej wielkości. 

Beata Kwatera zwróciła uwagę, że nadzór z punktu widzenia powiatu nie może wchodzić 
w kompetencje organu nadzoru pedagogicznego.  

Rozmawiano o nauczaniu indywidualnym. 

Patrycja Kozera-Mikuła mówiła o konieczności zmiany w siedzibie SPPPK ze względu na 
ciężkie warunki lokalowe. 

Wojciech Pogan powiedział, że została zawarta umowa najmu na ten lokal na 10 lat do 
2030 roku. Szukana jest jednak nowa lokalizacja i najprawdopodobniej umowa będzie 
rozwiązywana ze względu na to, że lokal nie spełnia celu, na jaki została zawarta umowa. 

Patrycja Kozera-Mikuła omówiła wyniki ankiety dotyczącej problemów w funkcjonowaniu 
pomocy psychologiczno-pedagogicznej, która to ankieta została przeprowadzona wśród 
dyrektorów i specjalistów ze szkół z gmin powiatu krakowskiego. Wymieniła kilka 
istotnych zmian, które powinny zostać wprowadzone, m.in. dostosowanie ilości 
specjalistów do ilości dzieci wymagających pomocy, dostosowanie wynagrodzeń 
specjalistów w szkolnictwie do poziomu wynagrodzeń na rynku pracy, zmianę formy 
zatrudnienia, możliwość finansowania specjalistycznych szkoleń i studiów dla nauczycieli, 
zachęcanie do szkoleń, wyposażenie placówek w pomoce dydaktyczne do prowadzenia 
zajęć pomocy psychologiczno-pedagogicznej oraz komfortowe warunki lokalowe. 
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Bartłomiej Szwed odniósł się do wypowiedzi Patrycji Kozery-Mikuły. Stwierdził, że  
problemem są warunki w jakich przeprowadzane są zajęcia oraz brak pomocy 
dydaktycznych. Stwierdził, że pójście w kierunku kodeksu pracy dla specjalistów to zły 
pomysł, gdyż pogłębi to brak zasobów kadrowych. W kontekście braków zasobów 
kadrowych stwierdził, że winni tej sytuacji są sami dyrektorzy i nauczyciele. Dyrektorzy 
powinni zachęcać swoich pracowników żeby zdobywali kwalifikacje co jest obopólną 
korzyścią. 

Komisja zdecydowała, że na następne posiedzenie uda się do Zespołu Szkół Rolniczego 
Centrum Kształcenia Ustawicznego w Czernichowie. 

Na tym dyskusję zakończono. 

7. SPRAWY BIEŻĄCE 

Nie zgłoszono. 

8. ZAMKNIĘCIE OBRAD 

W związku ze zrealizowaniem porządku obrad Przewodniczący Komisji Edukacji 
Publicznej, Bartłomiej Szwed zamknął posiedzenie Komisji.  

 

 Przewodniczący Komisji 
 Edukacji Publicznej 

 Bartłomiej Szwed 

Protokołowała:  

Justyna Grzybek 


